

AIRCRAFT OPERATING COSTS

References: A. 2014 – 2015 Cost Factors Manual, Volume II - Equipment and Facility Costs

B. DND Intranet http://cfo-dpf.mil.ca/assets/FinCS_Intranet/docs/en/systems-tools/cost-factors-manual-2014-2015-vol-ii-equipment-facility-costs.pdf

The aircraft operating costs below for aircraft types operated by the Aerospace Engineering Test Establishment are extracted from Reference A (available on Department of National Defence Intranet at Reference B.) Operating Costs are defined as follows:

- a. Total Operating Costs - costs to be used when calculating recoveries from other Government Departments and interdepartmental cost transfers; and
- b. Full Costs – costs to be used when calculating recoveries from non-governmental agencies and for comparing competing options.

Aircraft Type	Total Operating Costs	Full Costs
CF188 Hornet	\$16,750	\$60,050
CT114 Tutor	\$4,050	\$14,350
CH146 Griffon	\$3,400	\$19,600

(Cost/flying hour, rounded to the nearest \$50.00)

COÛTS D'EXPLOITATION D'AÉRONEF

Références : A. Manuel des coûts standard 2014 – 2015, Volume II – coûts liés à l'équipement et aux installations

B. Intranet du MDN : http://cfo-dpf.mil.ca/assets/FinCS_Intranet/docs/en/systems-tools/cost-factors-manual-2014-2015-vol-ii-equipment-facility-costs.pdf

Les coûts d'exploitation d'aéronef ci-dessous pour les types d'aéronef exploités par le Centre d'essais techniques (Aérospatiale) sont tirés de la référence A (accessible dans l'Intranet du ministère de la Défense nationale à la référence B). Les coûts d'exploitation sont définis de la manière suivante :

- a. Coûts d'exploitation totaux- les coûts à utiliser pour le calcul des recouvrements auprès d'autres organismes gouvernementaux et des transferts des coûts interministériels;
- b. Coûts totaux – les coûts à utiliser pour le calcul des recouvrements auprès d'organismes non-gouvernementaux et pour comparer les différentes options.

Type d'aéronef	Coûts d'exploitation totaux	Coûts totaux
CF188 Hornet	16 750 \$	60 050 \$
CT114 Tutor	4050 \$	14 350 \$
CH146 Griffon	3400 \$	19 600 \$

(Coût/heure de vol, arrondi au 50 \$ le plus proche)